
FFaarrsskkýý iinnffoorrmmááttoorr
RRíímmsskkookkaattoollíícckkaa ffaarrnnoossťť VVššeettkkýýcchh ssvväättýýcchh NNaacciinnaa VVeess 1144.. rrooččnnííkk

ookkttóóbbeerr//22002211

„KRÁČANÍM PREMÁHATE POKUŠENIE STATICKEJ VIERY, KTORÁ SA USPOKOJÍ
S NEJAKÝM OBRADOM ALEBO STAROU TRADÍCIOU, VYCHÁDZATE ZO SVOJHO
VNÚTRA, NESIETE V BATOHU SVOJE RADOSTI A BOLESTI A ROBÍTE ZO SVOJHO
ŽIVOTA PÚŤ LÁSKY K BOHU A K BRATOM A SESTRÁM. ĎAKUJEM ZA TOTO

SVEDECTVO! A PROSÍM VÁS, ZOSTAŇTE NA CESTE, STÁLE! NEZASTAVTE SA!“

PÁPEŽ FRANTIŠEK, POČAS NÁVŠTEVY SLOVENSKA 12. 9. - 15. 9. 2021
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Keďmala moja neter osláviťšieste narodeniny,
chodila som po obchodoch a starostlivo pre ňu
vybrala niekoľko pekných darčekov. Keďsom sa s ňou
po dvoch týždňoch stretla, spýtala som sa jej, či sa jej
darčeky páčili.
„Niektoréveci boli len takéhlúposti, vôbec sa mi
nepáčili. Už sme ich s rodičmi vrátili do obchodu!“
Bola som z toho veľmi sklamaná. Aj keďsom ich
vyberala špeciálne pre ňu, ona si ich vôbec nevážila.
Keďsom vmodlitbe prosila o to, aby som vedela
prekonaťtoto sklamanie, spomenula som si na
niektorédary, ktorémi dal Boh – dary, ktorésom si
nevážila a bola by som ich najradšej vymenila za
niečo iné.
Čo asi musícítiťnáš nebeský Otecko, keďvidí, ako
zaobchádzame s darmi, ktoréod neho každý deň
štedro dostávame – zdravie, krásu, rodinu,
priateľstvo, prácu?
Toľko príbeh z knihy „Poďme sa rozprávať“.

Každý z nás v živote veľa dostáva a má byť za čo
vďačný. Štedrosť voči nám je častokrát väčšia, ako naša
vďačnosť. Apoštol Pavol píše: „Čo máš, čo si nedostal?
A keďsi dostal, čo sa chvasceš, akoby si nebol
dostal?“ (1 Kor. 4, 7) Najštedrejším darcom je Boh. Cez
rodičov nám daroval život, o ktorom zvykneme hovoriť,
že je to najvzácnejšie, čo máme. Z jeho milosti sme prijali
vieru. Anatole France povie: „Vieru považujem za
najcennejšímajetokna tomto svete.“Boh nám do
vienka nadelil rôzne talenty, ktoré s jeho pomocou
môžeme rozvíjať na jeho slávu, pre dobro spoločnosti
a ktoré dávajú náplň a zmysel nášmu životu.

Štedrosť nám prejavujú aj mnohí ľudia, ktorí sú
súčasťou našich životov. Pápež František v príhovore
kmladým vKošiciach okrem iného povedal: „Chcel by
som vámdaťďalšiu radu. Aby láska prinášala
ovocie, nezabudnite na korene. A akésú vaše korene?

Rodičia a najmä starírodičia. Dávajte pozor, áno,
starírodičia. Oni vám pripravili pôdu. Polievajte
korene, choďte k starým rodičom, urobívám to
dobre: položte im otázky, nájdite si čas, aby ste si
vypočuli ich príbehy.“Áno, rodičia a starí rodičia nám
toho v živote veľa dali a ak žijú, stále dávajú. Svoju lásku,
čas či modlitbu. Buďme za to vďační, nezabúdajme na
nich a milujme ich.

Naše životy obohatili aj mnohí učitelia, kňazi, lekári,
priatelia alebo spolupracovníci. Dali nám to najlepšie, čo
v nich bolo. Vážme si to.

Už druhý rok prežívame čas pandémie. Po ťažkej zime
sme prežili celkom pokojné leto. Prichádza jeseň a
nevieme, čo nás v nasledujúcich mesiacoch čaká. Na
začiatku pandémie sme sa obávali nepoznaného, stratili
sme nejaké slobody a postupne nás to unavilo. Začali sme
hľadať nepriateľa. Raz ním boli opatrenia, potom
testovanie a teraz očkovanie. Často sme konštatovali, že
sú to také hlúposti a výmysly. Pritom sme zabudli na
rodiny, ktoré prišli pre pandémiu o svojich blízkych.
Znevážili sme prácu lekárov, zdravotných sestier,
záchranárov a aj iných pracovníkov, ktorí pracovali až do
vysilenia. Spochybnili sme prácu vedcov. Naše srdcia sa
naplnili zlobou, ba až nenávisťou. Zabudli sme na
vďačnosť Bohu i ľuďom. Akoby sa štedrosť a vďačnosť
v našich životoch nestretli.

Milí moji farníci, otvorme naše srdcia pre pozitívne
veci. Tešme sa z toho, že žijeme, aj keďs obmedzeniami.
Ďakujme Bohu, že máme rodinu, priateľov, strechu nad
hlavou či jedlo. Buďme vďační za ľudí, ktorí pre nás
pracujú v rôznych oblastiach života. Ďakujme, že sme
veriaci, lebo s Bohom sa životom kráča oveľa ľahšie.

Modlím sa za vás a žehnám vám!

Duchovný otec Emil

ABY SA ŠTEDROSŤ A VĎAČNOSŤ STRETLI

„CHCEL BY SOM VÁM DAŤ ĎALŠIU RADU.
ABY LÁSKA PRINÁŠALA OVOCIE, NEZABUDNITE NA
KORENE. A AKÉ SÚ VAŠE KORENE? RODIČIA

A NAJMÄ STARÍ RODIČIA. DÁVAJTE POZOR, ÁNO,
STARÍ RODIČIA. ONI VÁM PRIPRAVILI PÔDU.
POLIEVAJTE KORENE, CHOĎTE K STARÝM

RODIČOM, UROBÍ VÁM TO DOBRE:
POLOŽTE IM OTÁZKY, NÁJDITE SI ČAS,
ABY STE SI VYPOČULI ICH PRÍBEHY.“

SV. OTEC FRANTIŠEK
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SO SVÄTÝMOTCOM VPREŠOVE

Súčasťou apoštolskej cesty Sv. Otca Františka na
Slovensku bolo aj slávenie Božskej liturgie sv. Jána
Zlatoústeho v Prešove. V tento sviatočný deň Povýšenia
svätého Kríža sme sa aj my, pútnici z farnosti Nacina Ves
rozhodli, že sa spoločne vydáme nasledovať Ježiša spolu
s Máriou a Jozefom v prítomnosti nasledovníka sv. Petra -
Sv. Otca Františka.

Každý z nás išiel na toto stretnutie so svojimi osobnými
ideami, cieľmi. No spoločným znakom všetkých bola
túžba dotknúť sa, zachytiť jeho pohľad, zamávaťmu,
vidieť ho zblízka alebo aspoň byť prítomný presne tam,
kde je prítomný on.
Rozhodli sme sa ísť tam aj za vás, za tých,
ktorí z akéhokoľvek dôvodu nemohli byť prítomní.

A aký bol?

Aj keď je na piedestáli Cirkvi, dojíma neskutočnou
pokorou, láskou, múdrosťou, hĺbavosťou, schopnosťou
všimnúť si aj navonok neviditeľné. Jednoducho
nádherná, čistá a inšpiratívna osobnosť. Františkova
Cirkev je pre trpiacich, opustených, chorých, zúfalých,
hladných, nezamestnaných, zabudnutých. Svojimi
postojmi dáva príklad služby a učí to aj nás. Dáva nádej,

že aj v pokročilejšom veku je veľa dôvodov na
rozdávanie milých úsmevov blížnym.
Jeho povzbudivé myšlienky v tento deň smerovali ku
krížu. Pripomeňme si ich:
† Ježiš si vybral kríž – aby nebol na Zemi žiadny človek
až tak zúfalý, aby sa s ním nemohol stretnúť. Dokonca aj
v beznádeji, v tme, v opustenosti, v hanbe za svoju biedu
a omyly. Práve tam, kde si myslíme, že Boh nemôže byť,
práve tam vstúpil. Aby zachránil kohokoľvek, kto je
zúfalý, chcel okúsiť zúfalstvo.
† Krížikov je nespočetne veľa: na krku, v dome, v aute,
vo vrecku. Ale ak sa nezastavíme, nezahľadíme na
Ukrižovaného a neotvoríme mu srdce, ak sa nenecháme
očariť jeho ranami otvorenými pre nás, ak naše srdce
nenaplní dojatím a nebudeme plakať pred Bohom, ktorý
je zranený z lásky k nám, kríž pre nás zostane
neprečítanou knihou, ktorej názov a autora dobre
poznáme, ale ktorá nemá vplyv na náš život.
† Keďsa pohľadom ponoríme do Ježiša, jeho tvár sa
začne odrážať na našej: jeho črty sa stanú našimi,
Kristova láska si nás podmaní a premení nás.

† Kto má kríž v srdci a nie iba na krku, nevidí nikoho
ako nepriateľa, ale všetkých ako bratov a sestry, za
ktorých Ježiš dal život. Svedok kríža si nepamätá krivdy
z minulosti a nenarieka nad prítomnosťou. Nasleduje len
jednu stratégiu, tú Majstrovu: pokornú lásku.
† Pokorná láska –Matka Božia pod krížom.
Sv. Otec vyzýval zachovať si milú spomienku na osoby,
ktoré nás živili a vychovávali vo viere. Takto sa šíri viera
–múdrosťou kríža. Boli sme tu teda aj za vás všetkých,
pretože aj vy patríte k tým svedkom, ktorí nám odovzdali
vieru a my ju chceme odovzdávať ďalej.
Toto bol odkaz Sv. Otca Františka pre nás. Čo by sme ale
mymohli urobiť pre Neho? Azda to, o čo nás sám
častokrát žiada: „Modlite sa za mňa, prosím!“

TANTE GRACIE, PAPA FRANCESCO!
ŽIV, BOŽE, OTCA SVÄTÉHO, NÁMESTNÍKA KRISTOVHO!

Zuzana Viňanská

NA CESTE S MÁRIOU A JOZEFOM ZA JEŽIŠOM

STRETLI SME SV. OTCA FRANTIŠKA
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Na stretnutie so SvätýmOtcomFrantiškom sme sa
veľmi tešili. VdeňD – 14. septembra 2021 sme sa stretli
ráno o 3:45na autobusovej zastávke v Petrovciach
nad Laborcom, kde nás vyzdvihol autobus, ktorý
vyrážal zo Strážskeho. Náš cieľbol jasný –Prešov.

Dorazili sme a po kontrole vstupeniek a občianskych
preukazov už sme si mohli hľadaťmiesto na sedenie.
O 6:30 ráno sme už sedeli na svojich miestach. Práve
prebiehal pripravený program. Monika Kandráčová
a Kandráčovci spievali náboženské, ale aj svetské piesne,
po nich spieval Peter Milenky a Štefan Štec. Nasledoval
Akatist ku Klokočovskej Bohorodičke, do ktorého sme sa
všetci zapájali spevom.
Po skončení Akatistu už prišiel Svätý Otec a prechádzal
pomedzi jednotlivé sektory na papamobile a pozdravoval
pútnikov. Všetci sme tlieskali, mávali pápežskými
vlajkami a volali „Nech žije Svätý Otec“. Naša skupina
videla Svätého Otca asi zo vzdialenosti menej ako desať
metrov. Bolo to úžasné!
Po desiatej hodine začala svätá liturgia. Keďže 14.
septembra je sviatok Povýšenia svätého Kríža, Svätý Otec
v homílii hovoril aj o tom, kto je svedok kríža. Ten, kto si
nepamätá krivdy z minulosti a nenarieka nad
prítomnosťou, ten, kto nepoužíva podvodné spôsoby

a svetskú moc, ten, kto nasleduje stratégiu Majstra:
pokornú lásku.
Sv. liturgia sa skončila a my sme plní radosti a dojatia
kráčali na zastávku odkiaľautobusy zvážali pútnikov na
diaľnicu a tam sme nastúpili na svoj autobus, ktorým sme
cestovali domov.
A s akými dojmami sme odchádzali? Čo na nás najviac
zapôsobilo?
Terézia Hlušková: „Splnila sa mi túžba byť na sv. omši,
ktorú slúžil Svätý Otec a pocítila som neopísateľnú radosť
z blízkeho stretnutia so Svätým Otcom, keďprechádzal
celkom blízko pri nás na papamobile.“
Manželia Gačkoví: „Z návštevy pápeža Františka sme
mali obrovský zážitok plný dojatia.“
Božena Benejová: „Zaujala ma blízkosť pápeža
Františka, to, že je ľudský pápež, jednoduchý a skromný.“
Gabriela Gačková: „Zapôsobila na mňa
bezprostredná blízkosť a pápežova ústretovosť ku
všetkým. Je to človek, ktorý nerobí rozdielymedzi ľuďmi.
Keďže mám už 70 rokov, uvedomujem si, že sa už viac
nemusím s pápežom stretnúť a preto to bolo pre mňa
veľmi dojímavé.“
Katarína Turčoková: „Konečne som sa na pol dňa
zastavila. Pri stretnutí s pápežom Františkom som si
pripomenula, aký dôležitý je pokoj. Svätý Otec nám
všetkým pripomenul, aby sme nezabúdali byť ľuďmi.“
Irena Krajňáková: „Som veľmi rada, že som bola v
Prešove pri pápežovi, lebo som ešte na žiadnej návšteve
pápeža nebola. Som rada, že som ho videla tak zblízka.
Vmodlitbe som prosila o požehnanie. Keďbol na
Slovensku pápež Ján Pavol II., takmoje dcéry boli na tejto
návšteve pápeža v Košiciach a syn Cyrko bol s babkou
v Prešove. Ja som bola vtedy doma s ročným synom.“

Oľga Krajňáková: „Najviac sa mi páčil Akatist ku
Klokočovskej Bohorodičke a zborový spev. Tiež som si
pomyslela, že pápež by k námmohol chodiť častejšie, aby
sme sa mohli povzbudiť z jeho príhovorov a čerpať z nich
v budúcnosti.“
Zuzana Krajňáková: „Zapôsobila na mňa pápežova
ľudskosť a pokora, ktorú bolo cítiť z jeho prejavu, jeho
úsmev a blízkosť k ľuďom. Som veľmi povzbudená z tejto
návštevy pápeža Františka na Slovensku a budem z nej
ešte dlho čerpať.“

Čo dodaťna záver? Bohu vďaka za ničím nerušenú
návštevu pápeža Františka na Slovensku a za to, že
našumaličkú krajinu, nás všetkých, prišiel pápež
Františekpovzbudiťvo viere. Nezabúdajme ani na
pápežovu prosbu: „Nezabúdajte sa za mňamodliť.“

Zuzana Krajňáková
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POHĽAD Z DRUHEJ STRANY
V pondelok 13. 9. skoro ráno začala moja dobrovoľnícka
činnosťmodlitbou a rozdelením do skupín. Hneďpotom
sme sa zoznámili s prostredím Luníka IX.
Utorok sme začali už o 6:00 vojenskou kontrolou. Od
ôsmej som už na plné obrátky skenoval QR kódy pri vstupe.
Atmosféra už od rána bola veľmi napätá. Po celý čas tu bolo
sústredených veľa vojakov a policajtov, ktorí dohliadali na
celý priebeh stretnutia veriacich so Sv. Otcom. O pol tretej sa
zatvorili brány, od toho momentu sa už nikto nedostal ani
dnu, ale ani von. Pre mňa to bol vlastne koniec práce, takže
som sa mohol sústrediť na príchod pápeža Františka. Jeho
ohlásený príchod vo mne zdvihol silné emócie, veľmi som sa
tešil, že môžem byť svedkom tohto momentu. Rovnako ma
potešilo, že si Sv. Otec vybral pre stretnutie s veriacimi práve
toto sídlisko, neslávne známe nielen na Slovensku. Že sa chcel stretnúť s vylúčenými a prehliadanými ľuďmi a venoval
im toľko pozornosti – aby tak upriamil aj našu pozornosť na ľudí, ktorých obchádzame a zabúdame na nich.
Žiaľ, po príchode Svätého Otca a najmä počas jeho príhovoru bolo často počuť viac šum hlasov ľudí, ktorí akoby
nevedeli v kľude vnímať Františkove slová. Myslím, že to trochu narušilo atmosféru očakávania a radosti zo stretnutia.
Napriek všetkým prijatým opatreniam bolo zábavné sledovať, ako mnohí domáci sledovali priebeh stretnutia
priamo z okien svojich bytov.
Keďsom sa prihlásil za dobrovoľníka, myslel som si, že nebudemmôcť vychutnávať celé stretnutie a bral som to
trochu ako obetu. Ale opak je pravdou. Naozaj výborne som si to užil. A slová Svätého Otca ma veľmi povzbudili.
Navyše som sa mohol aspoň trochu zoznámiť s prostredím najväčšieho rómskeho sídliska na Slovensku.
Ak by sa takáto príležitosť zopakovala, znovu sa veľmi rád prihlásim, aby som pomohol. Beny Čornec

MOJE SVEDECTVO O NÁVŠTEVE SVÄTÉHO OTCA
PÁPEŽA FRANTIŠKA
Do Prešova som cestoval 14. 9. 2021 o 4:00 hod. z Nacinej
Vsi spoločne s duchovným otcom Vladimírom,
gréckokatolickým kaplánom zo Strážskeho a veriacimi
z okolitých dedín. Po príchode do Prešova sme sa rozdelili
na dve skupiny – plne zaočkovaní a nezaočkovaní s
negatívnym testom. Nemal som vstupenku iba platný
Ag-test, tak som s viacerými pútnikmi sledoval celú
božskú liturgiu z druhej strany brehu Torysy. Odtiaľbolo
vidieť na celoplošnú obrazovku a bolo veľmi dobre počuť
slová Liturgie. Celkom dobre sme videli aj príchod
Svätého Otca Františka v papamobile, keďprechádzal
medzi veriacimi pútnikmi. Kázeň, ktorú mal Svätý Otec,
sme počúvali, ale nerozumeli. Boli sme ochudobnení
o duchovný zážitok. Preklad kázne bolo vidieť na
celoplošnej obrazovke, ale nie každý to mohol vidieť
a prečítať si to. Pre mňa bolo toto stretnutie so Svätým
Otcom pápežom Františkom požehnaním a upevnením
mojej viery. Z jeho slov znie výzva vedieť pomôcť ľuďom
v núdzi – utečencom, bez domova, chorým, trpiacim
a opusteným, tým posledným v rade, kdekoľvek na svete
sa nachádzajú. A hlavne uvedomiť si, že za každým
človekom, ktorému ubližujeme fyzicky, slovne a
myšlienkami sú nielen jeho pozemskí rodičia, ale za nimi
stojí aj Všemohúci, milujúci Boh a jeho sa to bolestne tiež
týka. Toto by nás malo viesť k obráteniu a úsiliu stať sa
lepšími ľuďmi.

Bohuznámy Jozef

RADOSŤ Z OČAKÁVANIA, TÚŽBA ZAŽIŤ BLÍZKOSŤ
NÁSTUPCU SV. PETRA A POČUŤ JEHO POSOLSTVO
Tak by sommohla nazvať pocity, s ktorými sme sa
vybrali na stretnutie so Sv. Otcom do Košíc na štadión
Lokomotívy. V utorok popoludní pápež František v rámci
svojej niekoľkodňovej návštevy Slovenska nevynechal ani
východ. Počasie bolo ukážkové.
Krásne svedectvá mladých a reakcia Sv. Otca na otázky,
ktoré mu kládli, jeho pohľad na lásku a oslobodenie sa od
provizórnosti, či vysvetlenie zmyslu a podstaty sviatosti
zmierenia v jeho príhovore boli živou komunikáciou
s mladými. Pohľad na to, ako ho objímajú malé deti a ako
im žehná, bol dojímavý.

Naozaj je to tak, že z pápeža Františka cítiť elán a život.
Má v sebe vitalitu, a to aj napriek tomu, že má zdravotné
problémy. Z jeho reči a gest bolo cítiť sviežosť a energiu,
ktorú sme aj mymohli vnímať. Tá blízkosť bola pre nás
veľmi povzbudzujúca a príjemná.
Pápež František odišiel, ale zanechal nám NÁDEJ, že sa
dá žiť lepšie a pokojnejšie s pohľadom upretým nahor,
VÝZVU prehodnotiť náš životný štýl, nezastaviť sa, ale
kráčať ďalej zakorenený vo viere.
Myslím, že po 18 tich rokoch sme to povzbudenie všetci
veľmi potrebovali a verím, že nám vydrží do ďalších dní.

Dana Stretavská

SVÄTÝOTEC A DETI
Aj deti chceli byťsúčasťou tohto významného
momentu. Aj oni Ho túžili stretnúťalebo vidieť. Hoci
to slovami nevedia ešte presne vyjadriť, aspoň detsky
jednoducho odpovedali na položenú otázku:
Aký bol pre teba Sv. Otec? „Dobrý a milý ako Ježiško,“
odpoveďprítomného dieťaťa.
,,Takby smeHo chceli objať!“
Ďakujeme, Sv. Otče, že už ajmaličkých učíte to, čo im
dnešná technicky vyspelá doba neponúkne. Ako byť
cnostným a hodnotným človekom!

Zuzana Viňanská
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„SVATÝOTEC PRICHÁDZA,POŽEHNANIE NÁM DÁVA“
Toto motto bolo aj impulzom kmojej návšteve Prešova, kam sme sa spolu s manželom vybrali na stretnutie so
Svätým Otcom. Jeho návšteva je stále veľkou udalosťou v spoločenstve, ktoré sa teší na jeho príchod. Človek vníma
atmosféru, nadšenie a iskru života. Každý z nás bol usmiaty, modlitby plynuli ľahšie a zo srdca. V bežnom stereotype
sme už asi všetci automatickí. Sprievodný program sa mi veľmi páčil, ale po príchode kolóny s pápežom sme už len
sledovali uličky, ktorými prejde „papamobil“. Svätého Otca sme videli s jeho milým úsmevom, pokorným výrazom
a vyžarovala z neho ústretovosť voči každému z nás. Mali sme pocit, že každého vníma a aspoň očami požehnáva. Aj
keďto ozajstné pápežské požehnanie sme dostali po sv. liturgii, ktorú aj celebroval. Prosili sme o požehnanie nielen
našej rodiny, ale všetkých nás. Pozdrav sommu odovzdala (aspoň duchovne) od rodiny aj známych. Na túto udalosť
som čakala od roku 2003 a som veľmi rada, že sommohla pozdraviť nástupcu sv. Petra a oživiť svoju vieru v nášho
Trojjediného Boha. Pocítiť, že Božie požehnanie nás sprevádza celým našim životom, len je na nás, aby sme si ho vážili
a precítili.

Mária Feninová

FRANTIŠEK A SNY
Mne sa nepodarilo odfotiť Sv. Otca Františka zblízka, ani
papamobil nešiel popri mne.
Ale keďzačal hovoriť, za všetky hlboké myšlienkymnou
na tommieste prešlo a dotklo sa ma to, že začal hovoriť
o snoch.
Že máme mať veľké sny.
Po chvíli som si uvedomila... veďhovorí o snoch!!!
Zarezonovalo to vo mne, lebo tým žijem...
Snívalo sa mi s pápežom Františkom 3-krát. 2-krát sme
sa stretli osobne. Naposledy u nás v záhrade a vrúcne sme
sa objali. V snoch.
Nečakala som na Lokomotíve v Košiciach takýto scenár,
pri masovkách je to malá šanca.
No pre mňa je to, že zdôraznil sny a veľké ciele, takou
pečaťou, akoby potvrdením, že snívať sa netreba báť a je to
potrebné. A že žil a žije tými snami aj on, pápež František.
Nie sny, ktoré vedú k ilúziám, k dočasnej nasýtenosti z
konzumu.
Ale sny, ktoré nás vedú v živote ďalej.
Nezostať na mieste, neprežívať zo dňa na deň. Ako
v telenovele. Ale ísť v ústrety dobrodružstvu Života.
V láske, nebáť sa milovať... v jedinečnosti každého z nás.
Tie myšlienky z Lokomotívy si treba prejsť. Dotkol sa
mnohých oblastí... Otcovej lásky, žiť život v realite,
s najbližšími, nie na internete, nie s prchavým šťastím.
Tie myšlienky nie sú len pre mladých. Ale všetkých,
ktorí by chceli zostať navždymladí duchom.
Dá sa to, aj keďkrémy na vrásky nebudú zaberať.
Radosť! Nie pesimizmus, nie sťažovanie.
„Nie sme stvorení, aby sme skláňali hlavu k zemi, ale
aby sme ju pozdvihli k nebu...“
Majme veľké sny. A snívajme bez strachu.

Lenka Pčolinská
(publikované na FB 15. 9. 2021)

VBRATISLAVE A ŠAŠTÍNE
Chcela som ísť na stretnutie rehoľníkov so Sv. Otcom do
Dómu sv. Martina v Bratislave. Žiaľ, všetkymiesta už boli
obsadené. Neskôr nám spolusestra vybavila miesto aspoň
k Dómu sv. Martina, že tade bude prechádzať pápež
a budeme mumôcť zamávať. Prijala som to, lebo som si
pomyslela, že aspoň ho uvidím v papamobile. Prešli sme
2 kontrolami, ako na letisku. Zaujali sme svoje miesta
a na veľkej obrazovke sledovali prenos zo stretnutia
v prezidentskej záhrade. Zrazu sestričky vedľa mňa
oslovila pani moderátorka z TV Lux, či by nepovedali pár
slov v živom vstupe pred príchodom Sv. Otca. Každá sa
nejako vyhovárala... Bola som plná nadšenia z očakávania
Sv. Otca a zdalo sa mi, že nemôže byť ťažké odpovedať na
pár otázok. Opýtala som sa, čo potrebuje a súhlasila
s rozhovorom. A tak som sa dostala do televízie, čo bol pre
mňa tiež nečakaný zážitok. Moderátorka sa opýtala, čo
očakávame od Sv. Otca. Povedala som, že samozrejme
očakávame, čo nám povie a že mám takú túžbu, želanie,
aby sme jeho slová nielen počuli, ale im aj rozumeli a mali
odvahu to aj žiť. Potom zakrátko priviezli Sv. Otca v aute.
Vypočuli sme si jeho príhovor, kde nás – biskupov, kňazov,
rehoľníkov a katechétov pozval k slobode, kreativite
a dialógu. Nebudem opisovať celý príhovor. Chcem sa
podeliť o moment, keďprechádzal popri zábradliu k nám.
Bol veľmi blízko, možno na 2 metre, sestričkymu podávali
ruku. Tak som spontánne zvolala: „Sv. Otec, máme vás
veľmi radi, ľúbime Vás a každý deň sa za Vás modlíme.“
Videla som, že ten vysoký kňaz, ktorý ho sprevádzal, mu
to preložil a Sv. Otec pokýval hlavou. Všimol si malú
staručkú sestričku, ktorá stála priamo predo mnou. Spýtal
sa jej, z akej je rehole a koľko má rokov. Ona odpovedala,
že 76. On ju chytil za ruku a povedal jej: „Ojoj, sestra, to ste
ešte mladá!“ a zasmial sa, lebo on má 84 rokov. Požehnal
ju a odišiel. A ja jej hovorím: „Sestrička, vy, taká
najmenšia, ste dostali najväčšiu milosť, že Sv. Otec sa Vám
prihovoril. Ako sa voláte?“ A ona povedala: „Klára.“ Hneď
som si spomenula na sv. Kláru a sv. Františka z Assisi
a povedala som jej: „Vidíte, František si Vás našiel!“

So spolusestrami sme boli aj na sv. omši v Šaštíne
15. septembra. Bolo to veľmi náročné, lebo zavčasu sme
vstávali a bolo treba vydržať na horúcom slnku. Ale tie
námahy sme s láskou priniesli a boli sme šťastné, že
môžeme byť na sv. omši s pápežom. Keďsom si pomyslela,
aké náročné tie dni museli byť pre neho, a že on kvôli
nám, cudzím, neznámym ľuďom, tú namáhavú cestu - púť
podstúpil... Pocítila som v tom niečo otcovské... je ako náš
starší brat v Kristovi. Nech mu to Nebeský otec odmení
svojím požehnaním.

sestra Celina



Farský informátor 7

Pred 27 rokmi – 28. augusta 1994 – v rámci osláv 740. výročia prvej písomnej
zmienky o našej obci bol odhalený a posvätený Pamätník padlým vojakom
v oboch svetových vojnách. Bolo to počas prvého volebného obdobia starostu
Gustáva Pčolinského, ktorý postavenie pamätníka inicioval a občania túto
myšlienku na jednom z mnohých verejných zhromaždení aj odsúhlasili.
Odhalenie a posvätenie pamätníka sa konalo po slávnostnej nedeľnej svätej
omši za hojnej účasti veriacich a hostí. Zároveň to bol rok, kedy si celé
Slovensko pripomínalo povstaleckú históriu – bolo totiž 50 rokov od
Slovenského národného povstania (1944). Úkon posvätenia vykonal dp.
Stanislav Jancusko, vtedajší michalovský kaplán a prítomný bol aj vdp. Ján
Hudák, vtedajší farár v Starom. Zároveň požehnali aj nové symboly obce – erb
a zástavu.
V príhovore vtedajšieho starostu zaznelo aj:
„...aby tí, ktorínemajú svoj posledný pozemský domov na cintoríne v našej obci,

ale snívajú svoj večný sen v cudzej zemi, mali dôstojný pamätník, ktorý budepripomínaťich životy a hrdinstvo a nezmyselnosť
krutých vojen. Česťich pamiatke!“
Po 27 rokoch - počas tohtoročného leta - sa pamätník dočkal svojej obnovy. Obec na rekonštrukciu tohto pietneho
miesta dostala grant od Nadácie SPP. Po vynovení bol pamätník opätovne požehnaný. Úkon požehnania vykonal
duchovný otec Emil Onderko v sobotu 28. 8. 2021 o 18:00 hod. vmiestnom parku za prítomnosti obyvateľov Petroviec
nad Laborcom.
Starosta obce Ing. Štefan Rovňák potom v krátkom príhovore poďakoval firmám a dobrovoľníkom, ktorí sa na
renovácii a rekonštrukcii podieľali: firma G. L. S. Building - Andrij Melnyčuk, zamestnanci obce a pracovníci menších
obecných služieb. Písmo na pamätných tabuliach renovoval p. Kohút a osvetlenie obelisku inštaloval Martin Gajdoš.

Jana Zaťovičová

ABY SI TÍ, ČO ZAŽILI, PRIPOMENULI

A TÍ, ČO NEZAŽILI, ABY SA POUČILI

„Vďaka Ti, Pane, za dary, ktoré nám dávaš.“
Na jar je zvykom, že prosíme pri svätých omšiach
o požehnanie úrody. A dobrým zvykom je aj poďakovaťsa. Je
to prejavom otvoreného srdca voči našim darcom a jedným
a najväčším z nich je Boh. Preto v piatok 17. 9. 2021 sme
slávili sv. omšu, pri ktorej sme poďakovali a súčasne
požehnali tohtoročnú úrodu. Ďakovali sme za všetko, čo sa
počas tohto roka urodilo na nacinských poliach
a v záhradách. Za to, že sme nehladovali a zároveň prosili
za odpustenie, že častokrát sme s jedlom a potravinami
nespokojní. Pritommilióny ľudívo svete trpia hladom
a na hlad zomierajú.
Vďaka patríajMarianne Demeterovej za krásnu výzdobu

kostola. Tvorili ju najkrajšie vypestované plody zeme (ovocie a zelenina), ktoré obetovali pre tento účel úspešní
pestovatelia. Za to im patrípoďakovanie.
A nakoniec, buďme vďačníza všetko, čo nám Boh dáva, lebo ako hovoríľudovámúdrosť: „Bez božieho požehnania
márne naše namáhania.“ Jana Piroščáková

OZNAMY
Sv. ruženec vmesiaci októbri sa bude
modliť pol hodiny pred sv. omšou
spolu s kňazom

Štvrtok–7. október–Celodenná poklona
predNajsvätejšou Sviatosťou oltárnou
bude v Nacinej Vsi od 9:00 do 16:00
a v Petrovciach n/L od 9:15 do 17:00

Nedeľa – 10. október–mesačná zbierka
na kostolnépotreby

Piatok– 15. október–detská svätá omša
o 17:00 vo farskom kostole v Nacinej
Vsi. Pred svätou omšou sa budú deti
modliť posvätný ruženec

Nedeľa – 17. október– zbierka namisie

Vnedeľu v noci 31. októbra sameníčas –
o 3:00 letného času posúvame hodiny
na 2:00 stredoeurópskeho času

Vysluhovanie sviatosti zmierenia pred
Všetkým svätými v dňoch 26. 10. – 29. 10.
– pozrite rozpis svätých omší!

ZO ŽIVOTA FARNOSTI:
SEPTEMBER

POKRSTILI SME:
AlexVasiľ– Suché
Nina Tatarová – Nacina Ves
Kristína Tokárová – Nacina Ves
MartinKešeľ– Petrovce n/L
Nech sa vzmáhajú vmúdrosti, veku
a v obľube u Boha i ľudí!

ZOSOBÁŠILI SA:
MartinMokriša Nikoleta Kolesárová
Nacina Ves
PatrikTatara Kristína Viragová
Nacina Ves
Nech sú šťastní a Bohom
požehnaní!

OPUSTILI NÁS:
ŠtefanMaskaľ– Petrovce n/L
Rok narodenia – 1923
Anton Zolota – Petrovce n/L
Rok narodenia – 1940
MilanHavrila - Nacina Ves
Rok narodenia - 1955
Odpočinutie večné daj im, Pane, a svetlo
večné nech im svieti, nech odpočívajú
v pokoji.

POŽEHNANIE ÚRODY V NACINEJ VSI
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ďalšie informácie o dianí vo farnosti nájdete na

ROZPIS SVÄTÝCHOMŠÍ NAOKTÓBER 2021

ÚMYSLYAPOŠTOLÁTUMODLITBY NA OKTÓBER

EVANJELIZAČNÝ: ABY SA VŠETCI POKRSTENÍ ĽUDIA PODIEĽALI NA EVANJELIZÁCII A BOLI OCHOTNÍ STÁŤ SA
MISIONÁRMI SVEDECTVOM SVOJHO ŽIVOTA, VYŽARUJÚCEHO EVANJELIUM.
ÚMYSEL KBS: ABY SA V NAŠICH RODINÁCH ROZŠÍRILA SPOLOČNÁ MODLITBA POSVÄTNÉHO RUŽENCA.

27. 9., PO sv. Vincent de Paul, kňaz 16:00 – 18:00 Nacina Ves – spoveď
18:00 Nacina Ves

28. 9., UT sv. Václav, mučeník; sv. Vavrinec Ruiz a spoločníci, mučeníci 17:00 Petrovce n/L
29. 9., ST sv. Michal, Gabriel a Rafael, archanjeli 17:00 – 18:00 Lesné – spoveď

18:00 Lesné
30. 9., ŠT sv. Hieronym, kňaz a učiteľCirkvi 16:00 – 18:00 Petrovce n/L – spoveď

18:00 Petrovce n/L
1. 10, PI sv. Terézia z Lisieux, panna a učiteľka Cirkvi 15:00 – 15:30 Vybuchanec – spoveď

15:30 Vybuchanec
16:45 Petrovce n/L
18:00 Nacina Ves

2. 10, SO sv. anjeli strážcovia 18:00 Lesné
3. 10, NE 27. nedeľa v Cezročnomobdobí 8:00 Petrovcen/L

9:15 Nacina Ves
10:30 Vybuchanec

4. 10, PO sv. František Assiský 17:00 Nacina Ves
5. 10, UT sv. Placidus, mučeník; sv. Mária Faustína, panna 16:00 Petrovce n/L

17:00 Vybuchanec
6. 10, ST sv. Bruno, kňaz; sv. Viera, mučenica 17:00 Lesné
7. 10, ŠT Celodenná poklona pred Najsvätejšou Sviatosťou oltárnou 9:00 – 16:00 Nacina Ves

Celodenná poklona pred Najsvätejšou Sviatosťou oltárnou 9:15 – 17:00 Petrovce n/L
Panna Mária Ružencová; sv. Justína, panna a mučenica 17:00 Petrovce n/L

8. 10, PI sv. Pelágia, panna a mučenica 17:00 Nacina Ves
9. 10, SO sv. Dionýz, biskup, a spoločníci, mučeníci; sv. Ján Leonardi, kňaz 18:00 Nacina Ves
10. 10, NE 28. nedeľa v Cezročnomobdobí 8:00 Lesné

9:15 Nacina Ves
10:30 Petrovcen/L

11. 10, PO bl. Ján XXIII., pápež 17:00 Nacina Ves
12. 10, UT sv. Maximilián, biskup; sv. Sefarín, rehoľník 16:00 Petrovce n/L

17:00 Vybuchanec
13. 10, ST sv. Koloman; sv. Eduard 17:00 Lesné
14. 10, ŠT sv. Kalixt I., pápež a mučeník 17:00 Petrovce n/L
15. 10, PI sv. Terézia od Ježiša (z Avily), panna a učiteľka Cirkvi; sv. Tekla; detská svätá omša 17:00 Nacina Ves
16. 10, SO sv. Hedviga, rehoľníčka; sv. MáriaMargita Alacoque, panna 17:00 Vybuchanec

18:00 Petrovcen/L
17. 10, NE 29. nedeľa v Cezročnomobdobí 8:00 Suché

9:15 Nacina Ves
10:30 Petrovcen/L

18. 10, PO sv. Lukáš, evanjelista 17:00 Nacina Ves
19. 10, UT sv. Ján de Brébeufa Izák Jogues, kňazi, a spoločníci, mučeníci; sv. Pavol z Kríža, kňaz 16:00 Petrovce n/L

17:00 Vybuchanec
20. 10, ST sv. Vendelín 17:00 Lesné
21. 10, ŠT sv. Hilarion; sv Uršuľa 17:00 Petrovce n/L
22. 10, PI sv. Salome; sv. Kordula 17:00 Nacina Ves
23. 10, SO sv. JánKapistránsky, kňaz 18:00 Nacina Ves
24. 10, NE 30. nedeľa v Cezročnomobdobí 8:00 Lesné

9:15 Nacina Ves
10:30 Petrovcen/L

25. 10, PO sv. Chryzant a Dária, mučeníci; sv. Maurus, biskup 17:00 Nacina Ves
26. 10, UT sv. Evarist, pápež a mučeník 16:30 – 17:00 Vybuchanec – spoveď

17:00 Vybuchanec
27. 10, ST sv. Sabína 16:00 – 17:00 Lesné – spoveď

17:00 Lesné
28. 10, ŠT sv. Šimon a Júda, apoštoli 15:00 – 17:00 Petrovce n/L – spoveď

17:00 Petrovce n/L
29. 10, PI sv. Felicián, mučeník; sv. Zenóbius, kňaz a mučeník 15:00 – 17:00 Nacina Ves – spoveď

17:00 Nacina Ves
30. 10, SO sv. Marcel, stotník; sv. Eutropia, mučenica 18:00 Lesné
31. 10, NE 31. nedeľa v Cezročnomobdobí 8:00 Petrovcen/L

9:15 Nacina Ves
10:30 Vybuchanec




